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Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________  
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
    
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
   Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs 
 
2e voorzitter  Tietsie de Bruin     06-43497930 
   Cantaart 36       9291 AK Kollum     
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester &  Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
ringencommissaris Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld 
 
tentoonstell.secr.& Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
materiaalbeheer  Halbe Sijtsma     tel. 0519-321829 
   Moarsterwei 11     9134 PD  Lioessens 
  
algemeen bestuurslid Baukje Taekema     tel. 06-41223552 
   Lytsewei 2     9136 DH  Paesens 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
          

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/


 
 
Voorwoord 
 
De laatste Us Hobby van 2018. Wat een activiteiten dit jaar!  
Ik noem alleen de belangrijkste drie:  
1e   De zomershow, voor de eerste keer, samen met PKVBurgum  
en de Aeikoer. Een groot succes! 
2e   Jongdierendag, als vanouds goed verlopen, bij Wolters in Broeksterwoude.  
3e   De  Frieslandshow, voor de tweede keer in de Ynset in Holwerd, met als 
extra klap op de vuurpijl het project in het kader van CH2018 “Waardevol leven” 
waarin de commissie alle Nederlandse rassen, groot en dwerg, van hoenders, 
konijnen en duiven, ons Nederlands levend cultureel erfgoed,  in de kooien  
wist te krijgen, met als extra:  alle kleurslagen van het Friese hoen en dwerghoen. 
Klasse mensen!  Het heeft veel tijd en energie gekost, maar het was wel  
een groot succes! 
Het droevige feit dat juist op de keurdag van de Frieslandshow de begrafenis van 
ons aller Antsje Walsma plaatsvond heeft een diepe indruk op deze show 
achtergelaten. Het toonde aan dat nog meer dan normaal alle aanwezigen een 
band met elkaar hebben. Verdrietig, en toch ook weer mooi. En wat had Henk 
een respectvolle gedachtenistafel gemaakt, en wat hebben de achterblijvers 
inclusief de keurmeesters het werk op de show goed opgevangen. Respect 
mensen!  We wensen Gerrit alles wat nodig is, nu hij zonder zijn Antsje verder 
moet.  
Op het eind van het jaar mogen we zeggen dat er veel gedaan is dit jaar, en er zal 
ook wel wat geld bij moeten van de spaarrekening, maar het was wel geslaagd.  
Uiteraard zullen we volgend jaar wel weer van ons laten horen, maar wat mij 
betreft doen we een beetje pas op de plaats. Allereerst hopen we dat onze dieren 
voor allerlei enge ziektes bespaard blijven (hun baasjes ook trouwens).   
En als onze buurverenigingen weer meedoen zal de zomershow in 2019 zijn 
tweede versie wel beleven. Hoe het op de shows met het aantal dieren komt in de 
toekomst is nog de vraag. Als allerlei regelgeving het showen moeilijker maakt, 
zal de dalende belangstelling voor de shows wel doorzetten. Ik hoorde dat in de 
regio Nieuw Vennep en daar langs de kust 6 verenigingen samengaan en dat van 
de 5 shows er nog één overblijft, dan zal het hier ook wel lastiger worden een 
grote show in de benen te houden. Meer samenwerking is mogelijk noodzakelijk. 
Er liggen uiteraard wel andere mogelijkheden om onze hobby te promoten, via 
scholen, bij het bedrijfsleven, bij instellingen, op een wijze dat beide er baat bij 
hebben, en daar werken we al een aantal jaren aan. 
In 2019 bestaat Frisia 90 jaar, we gaan dat niet groots vieren, maar een beetje 
feest is het natuurlijk wel. Of we de 100 halen? Niemand kan zover vooruit 
kijken. Eerst maar even kerst en oud en nieuw vieren.  
Ik wens een ieder van jullie een gezegende kers en een goede jaarwisseling toe! 
 
Jan Rietberg,  
Voorzitter Frisia 



 
 

Notulen van de Ledenvergadering van PKV Frisia Dokkum e.o. 
Gehouden op vrijdag 28 september 2018 in het Groene Hart te Ternaard 
 
Jan Rietberg opent de vergadering en mag 20 leden,inclusief bestuur welkom 
heten. Afwezig met kennisgeving zijn Halbe Sijtsma en Leo Duinstra. Ook 
Germ Durk heeft zich afgemeld. Notulen vorige vergadering: Goedgekeurd. 
Ingekomen stukken: Geen. 
Mededelingen: Germ Durk heeft voorgesteld om de oude loodzware tafels 
naar het stort te brengen. Hiervoor worden dus een paar sterke mannen 
gevraagd. Er is weinig animo/tijd. Men kan zich melden via de mail bij 
Arie.Ype Stielstra stelt voor om ze op Marktplaats te zetten. Oud Ijzer? Ze 
moeten in elk geval uit het hokje!! Wie helpt?? Bij Daan staan ook nog tafels, 
maar die hoeven niet weg. Naar het stort is de kortste klap. Er komt een 
catalogus bij het inkooien en op vrijdag een uitslagenlijst. Omdat Arie 
natuurlijk ook op de show aanwezig moet zijn,en er veel werk zit in het 
maken van gepersonaliseerde oorkondes zouden we dat dit jaar graag anders 
willen doen.  Bijvoorbeeld alleen een envelop met inhoud en een oorkonde 
zonder naam,of een beeldje van de diersoort.  Bestuursverkiezing. Baukje 
Taekema wordt voorgesteld en aangenomen als algemeen bestuurslid. Ze is 
deze avond helaas niet aanwezig,maar we zijn blij dat ze het bestuur komt 
versterken . Nu zijn we weer helemaal compleet! Verder komt het bestuur 
met het voorstel/de vraag of er iemand is die zich wil laten opleiden tot 
tatoeëerder . Het blijft akelig stil…men kan zich melden bij het bestuur … 
Financieel verslag Had in Maart gemoeten. Maar is toen wegens 
omstandigheden niet gelukt. Nu wel klaar. Siep Leegstra vertelt en legt uit. 
We hebben verlies geleden. Shows in Holwerd zijn duurder. Door een fout 
bij de gemeente hebben we de subsidie van de show van 2016 niet 
ontvangen. We hebben de toezegging dat dat wordt uitbetaald. Er staat 513 
euro geboekt bij Bloemen en Attenties. Dit blijkt geld te zijn van de bbq. 
Moet worden geboekt als Evenementskosten/of opbrengsten. Siep neemt het 
mee. Draaiend Rad: Volgende keer meer rondes en minder prijzen zodat het 
meer gaat opleveren. Ype Stielstra: Voor de begroting 2018 moet het vervoer 
op minimaal 250 euro, staat nu op 0. Hadden we een mazzeltje mee,omdat 
Hondeling een fout had gemaakt. Siep neemt het mee. De subsidie van de 
KH 2018 is ontvangen,en van de v/d Meer Boeremastichting ook… Juckema 
nog niet. Van de gemeente kunnen we tot max 2500 tegemoet zien. Het is de 
kunst daar zo dicht mogelijk bij te begroten. 
Kascontrolecommissie: Rein en Germ Durk. Jan C was al twee keer geweest. 
Germ Durk heeft alle boekingen gecontroleerd en in het nieuwe Excell gezet. 
Bij deze decharge. De nieuwe kascommissie zijn Rein en Simke. Hierna 
volgt de prijsuitreiking van de winnaars van de jongdierendag voor zover ter 
vergadering aanwezig. Daarna is de pauze. Na de pauze wordt het draaiboek 



van de Frieslandshow besproken en voor zover als mogelijk ingevuld. Rest 
volgt op tt cie vergadering op 17 oktober. Hierna volgt de prijsuitreiking van 
de jongdierendag.  Er liggen nog 2 envelopjes met inhoud van 2017 welke 
niet zijn opgehaald. Ook nu blijven er drie liggen. Arie bergt ze op tot de 
rechtmatige eigenaars ze komen ophalen. In de pauze kunnen we genieten 
van een hapje en een drankje. Daarna is het tijd voor de rondvraag. Rein is 
enigszins verontrust door de kosten welke zijn verbonden aan het uitgeven 
van het rassenboekje ter ere van het KH gebeuren. Het telt maar liefst 100 
pagina’s,is volledig in kleur uitgevoerd,en beschrijft 60 rassen . Er zullen 500 
stuks van worden gedrukt. De kosten zullen rond de 2000 euro zijn,mogelijk 
gemaakt door de extra subsidie door de diverse fondsen,en de eis daaraan 
gekoppeld dat er iets mee gedaan wordt gekoppeld aan de KH. Wij hebben  
dit besproken in de vorige ledenvergadering en daar is men ermee akkoord 
gegaan. Geen boekje = geen subsidie waarschijnlijk. De boekjes zullen 
worden verkocht voor een kleine 8 euro. Wij hopen en verwachten dat het 
rassenboekje met enthousiasme zal worden ontvangen en een welkome 
toevoeging zal zijn aan het bekijken van de vele rassen welke op deze 
speciale show te bewonderen zullen zijn. Ype Kroodsma: Er komt steeds 
meer aversie tegen het fenomeen tentoonstelling. Mensen willen niet kijken 
naar dieren in kooien. Siep Leegstra: Laten we het vanuit een andere hoek 
bekijken: Het behouden van zeldzame rassen, het levend cultureel erfgoed. 
Lessen op scholen om onze volgende generaties  nieuwsgierig te maken naar 
dieren,het houden en fokken en vooral het plezier dat de hobby geeft en de 
sociale aspecten daarvan in clubverband. Dhr Poortinga zou graag gezien 
hebben dat aan het begin van de vergadering aanwezige nieuwe leden waren 
voorgesteld. Verder vraagt hij of we in het Groene Hart blijven vergaderen. 
Er zal 1 vergadering plaatsvinden bij Van der Meer. Deze locatie is geschikt 
omdat alles gelijkvloers is en het mooi kleinschalig is. Ook is het makkelijk 
parkeren. We kunnen eventueel rouleren,maat moeten het wel een beetje 
betaalbaar en  centraal houden.  Daan vraagt of de waterpartij die wordt 
aangelegd niet door Tuin gesponsord kan worden.  Ze willen wel beplanting 
sponseren,vraag is nog moeten we het brengen of halen. Arie gaat vragen. 
Adverteerders binnenhalen is zeer lastig. We hadden graag 4 adverteerders 
willen hebben voor de boekjes,maar hebben er met moeite 1 kunnen vinden. 
Dank Weidenaar!! Jelle: Hebben we plek voor het oud papier wat over is na 
de tentoonstelling? Gaan we vragen na het gesprek met de beheerder van de 
MFA. Siebe de Graaf vraagt of er ook 2 zachte bezems kunnen worden 
aangeschaft. En er moet iemand komen om de entpapieren in te nemen van 
zowel de kippen als van de konijnen bij het secretariaat. Arie roept op: Wie 
heeft er hele grote vervoersbakken staan die gebruikt mogen worden om hele 
grote hoenders op te halen? 
Dan loopt het al mooi naar 22.45. Een ieder heeft zijn zegje kunnen doen,en 
Jan Rietberg dankt een ieder voor zijn/haar inbreng en aanwezigheid en 
wenst een ieder wel thuis. 
     Sita Herder 



 
 

 
 
Vrienden van de Frieslandshow / 
 pkv Frisia Dokkum e.o. 
 

 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets Place 
 Chr. Mavo De Saad 
 Kleindieren Van de Maginaris 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Martine van der Schuur 
 Sytske Vogel 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Wâlterswâld 
 Handelsonderneming Schaafsma 

 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren? U kunt 
ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
   Bestuur PKV Frisia Dokkum e.o. 



 
 
Kandidaat-tatoeëerder(s) gezocht 
 
 
Het is in het bestuur en in de vereniging  al vaker aan de orde geweest, 
maar nu moet het er maar eens van komen. Frisia heeft twee zeer 
bekwame tatoeëerders, maar die kunnen om wat voor reden dan ook 
uitvallen of stoppen, of tijdelijk uitvallen.   
En, een bekende kreet is: regeren is vooruitzien.  
Het is daarom, denken wij, verstandig om één of twee tatoeëerders op 
reserve te hebben.  Daarom leek het ons raadzaam eens te polsen of er 
binnen de vereniging mensen zijn die wel voor het tatoeëren willen 
worden opgeleid. We stellen ons voor dat je  dan als kandidaat  een paar 
keer mee gaat met een van de tatoeëerders, om te kijken hoe dat gaat, en 
het daarna,  eerst onder begeleiding uiteraard,  zelf eens probeert. 
Ben je iemand, of ken je iemand, die dat wel wil, meld dat dan bij mij, 
Jan Rietberg, tel 0519-221444, of bij een van de andere bestuursleden. 
Ken je een kandidaat, die in deze regio woont, maar geen lid is van onze 
vereniging, meld dat dan ook. 
      Jan Rietberg, 
      voorzitter 
 
 
 
 
Sfeerbeeld en evaluatie 56e Frieslandshow 2018 

 
De voorbereiding op de Frieslandshow 2019 begint eigenlijk al direct na 
afloop van die van 2018, namelijk met de evaluatie.  
Die evaluatie houden we altijd een paar weken na de show met de mensen 
van de tentoonstellings-commissie. Daarin willen we dus zoveel mogelijk 
verbeterpunten noteren voor de volgende tentoonstelling.  
Ik ga proberen dat even op een rij te zetten, maar daaraan vooraf wil ik 
een sfeerbeeld schetsen van de show, zoals het bij mij overgekomen is. 
Een sfeerbeeld levert ook al inzicht in wat goed gegaan is en waar 
mogelijk verbeterpunten liggen.  
Meer verbeterpunten zijn uiteraard altijd welkom bij het bestuur.  
We zullen elke mogelijke verbetering bekijken.  
 
 
 



Sfeerbeeld 
 
Wat vooral opviel bij de Frieslandshow 2018 was de grote opkomst en het 
grote enthousiasme van vrijwilligers, bij zowel het opbouwen als het 
afbouwen van de show, en ook tijdens de show.   
Vooral door het project van CH2018  “Waardevol leven” 
was extra organisatie en personeel nodig. Zo hier en daar 
moest wel eens bijgestuurd worden, maar dat werd dan ook wel weer 
zonder veel gemopper opgelost.   Het project gaf zeker een extra dimensie 
aan de show, met veel informatie voor de mensen die specifiek op 
Nederlandse rassen en Friese kleurslagen op zoek waren.  
De commissie verdient hiervoor alle lof. 

Hoewel we er graag wat meer dieren hadden 
willen hebben, was het denk ik niet erg dat het 
aantal te keuren dieren lager was dan vorig jaar.  
Anders was het mogelijk wel wat vol geworden.  
Wel had ik gehoopt dat er nog wat meer 

toeschouwers zouden komen. Het weer was niet zo fraai, dus wel een 
reden om dit soort activiteiten te bezoeken. Waar ligt het aan?   
Wie het weet mag het zeggen. 
De keurdag verliep heel anders dan gepland, doordat we ons aller Antsje 
Walsma, echtgenote van Gerrit Walsma naar haar laatste rustplaats 
moesten brengen. Dat drukte zijn stempel op deze dag.  
Antsje was al 40 jaar een vaste,  betrouwbare waarde op de show, bij de 
entree, in de catering, altijd aardig en goedlachs, op de achtergrond, maar 
wel aanwezig.  Mede doordat nogal wat mensen naar de begrafenis 
wilden, bleef een vrij klein groepje mensen over om de keuring tot een 
goed einde te brengen. Veel lof ook voor de keurmeesters, die de sfeer 
feilloos hebben aangevoeld en zorgden dat alles goed verliep. Misschien 
mag ik met name hierbij noemen Gerrit Grooten, hartelijk dank daarvoor!  
De prijsuitreiking vrijdagavond was ook een leuke bijeenkomst, met 
wederom een goed verhaal van wethouder Albert van der Ploeg, die we 
de komende jaren helaas niet terugzien als wethouder.  
Van bezoekers heb ik niets dan lof gehoord. 
Afsluitend dit sfeerbeeld: een goede sfeer, enthousiaste vrijwilligers, 
saamhorigheid, mensen met een doel, het doen slagen van onze show. 
Petje af voor jullie allemaal! 
 
Evaluatie 
 
En nu: de evaluatie, of wel: wat is er nog te verbeteren. 
Allereerst het draaiboek: Er zaten nog wat fouten in, en het was niet 
volledig op elkaar afgestemd. Sommigen konden het niet op de computer 



uitdraaien. Dit moet in Excel, niet op One Drive ( ik heb er geen verstand 
van, ik praat anderen na). Mogelijke oplossing draaiboek: wat eerder 
beginnen met het draaiboek, met de commissie en het draaiboek maken 
met meerdere (bestuurs)leden.   
Dinsdag en woensdag:  opbouw: goede opkomst, veel enthousiasme. 
Planning bij het hokje klopte niet, maar is wel goed gekomen.  
Let op: de stok van Piet Hoekstra  en de kar voor strooisel moeten de 
volgende keer wel mee.  
Hal: mooie aankleding, klein puntje : in de bogen had iets meer groen 
gemogen. De tegeltjes van Talant vielen een beetje in het niet door de 
vele info materialen aan en op de kooien. 
Inkooien: het inkooien verliep probleemloos. Helaas kwamen een paar 
inzenders niet opdagen. Met name voor de waterpartij was dit jammer. 
Door familieomstandigheden kon een inzender niet met zijn dieren komen. 
Donderdag keurdag: Beladen dag door de begrafenis van Antsje.  
Goed opgevangen door de keurmeesters en de mensen die op de show 
gebleven zijn. De keuring van één keurmeester liep qua tijd enigszins uit 
de hand. Helaas hier en daar wat te weinig munten uitgedeeld voor de 
koffie. Sorry, mijn schuld. 
Vrijdag en zaterdag: Voeren:  klein probleem in verband met niet 
opkomen van voercommissie mensen, maar opgelost door aanwezigen. 
Voersoorten: afspraak met Wolters moet door één persoon.  
Oplossing: In 2019 maakt Henk Canrinus deze afspraak.  
Zoveel mogelijk zorgen dat de paden vrij zijn als er publiek is (voerkar)  
De geluidsinstallatie zowel bij het rad van fortuin als bij de prijsuitreiking 
moet beter. Was een minpunt. De opbrengsten van de acties: draaiend rad: 
was iets meer van verwacht, en ca €50,-- zoek. Tombola: prima gedraaid. 
Opruimen en afsluiten: was veel werk door project, daarom ingeschat dat 
we om half zeven- zeven uur klaar zouden zijn.  
Dit is gelukt. Ook weer voldoende vrijwilligers, chapeau!  
Algemeen: entree: op advies van de mensen bij de entree: stempels op de 
hand en turven werkt beter dan kaartjes. 
Knuffelhoek: dit was een groot succes en voor herhaling vatbaar. 
Henk Canrinus is nog bij Gerrit Walsma geweest na de begrafenis, de 
aanwezigheid van de vele  “Frisianen “  heeft Gerrit goed gedaan. 
We hopen met bovenstaande evaluatiepunten volgend jaar weer onze 
show verder te verbeteren. 
 
Namens het bestuur en tentoonstellingscommissie 
Jan Rietberg 
 
 
 



De 56e Frieslandshow 
 

 
 
Minder dieren dan we gewend zijn. Dank zij het project Waardevol 
Leven, waar ruim 250 dieren voor naar Holwerd gebracht en gehaald 
werden toch een geweldige bezetting. Een kleine 900 dieren in De Ynset 
de MFA. Opmerkelijk was het dat er geen Serama’s gemeld waren en ook 
waren er binnen de Frieslandshow geen watervogels. Misschien had dat 
wel te maken met het feit, dat die diergroep op woensdagavond gekeurd 
moest worden, omdat er op donderdag geen keurmeester beschikbaar was. 
Opnieuw werden we geconfronteerd met het afzeggen vanwege zijn werk 
van keurmeester Robert Meijer. Dat gebeurde net op het moment, dat er 
overwogen werd om een hoenderkeurmeester extra in te schakelen om zo 
de aantallen te keuren dieren gelijk te trekken.  
Die extra hoenderkeurmeester hebben we niet aangetrokken, waardoor er 
flinke keuringen voor de keurmeesters beschikbaar waren. Het werd al 
met al een lange keuring. Nico Akkerman de duivenkeurmeester sloot z’n 
keuring even voor vijf uur af. De resultaten van de hoenders en konijnen 
waren toen al verwerkt. 
Het secretariaat was dit keer buiten de hal geplaatst. De bezetting Jilles 
Leistra, Baukje Taekema en ondergetekende hebben in alle rust hun werk 
kunnen doen. Een soepel werkend trio met Piet Hoekstra als belangrijke 
schakel in de bezorging van de beoordeling en na de verwerking van het 
aan nieten van de kaarten. 
Vanwege het project was de show ook op de keurdag voor publiek 
geopend. Daarom was er ook een catalogus beschikbaar met de 
aanwezige dieren in de Frieslandshow en in het project daarin verwerkt. 
Om het eens een beetje gekscherend te betitelen: de blauwe editie. Op 
vrijdag werd die blauwe uitgave vervangen door een geel exemplaar, daar 
stonden uitslagen en predicaten in vermeld. 
De show was bijzonder fraai aangekleed, daar had de Ljurk, een 
Talantgroep een bijdrage in, maar het leeuwendeel werd verzorgd door 
Siep, Anne en Ingrid met  daarbij vele hulpvaardige handen. De 



waterpartij in het kader van het project was een inspiratie van de 
Poortinga’s en de familie Van der Meer. Hulpmiddelen: partytent, netten, 
kerstverlichting, schelpbaden, graszoden en planten, die we van Tuin 
kregen. Maar de Melkemahoeve, Bornwird heeft het verdere groen aan 
planten geleverd. Maar ook van elders werden versieringen aangevoerd 
als hedera en pompoenen en kalebassen. Eigenlijk moet deze beschrijving 
overbodig zijn, want we zijn er toch met z’n allen geweest? 
De bar in de zaal was een groot succes, niet zozeer voor ons als 
vereniging gelet op de opbrengst, maar zeker voor de MFA. De gang naar 
de kantine is toch net even een stap te ver. Hier in de zaal namen velen 
hun consumpties. 
De pers heeft flink wat aandacht aan de Frieslandshow en het project 
besteed. Een tv-ploeg heeft voor een nog uit te zenden programma 
opnamen gemaakt. Wanneer die happening komt, is mij nog niet bekend. 
We zullen maar zeggen wat in het vat zit verzuurd niet. 
Ook dit jaar heeft de keurmeestersopleiding haren de Frieslandshow weer 
benut voor een lesdag. Dat is een belangrijk aspect van onze kleindier 
hobby, het opleiden van nieuwe keurmeesters. Bekende begeleiders 
daarin zijn voor Noord-Nederland Gezienus Dermois en Gerrit Grooten 
met secretariaatswerkzaamheden van Jenne Meijer.  
Van de afbouw heb ik persoonlijk minder meegekregen dan in 
voorgaande jaren, dat had te maken met het feit, dat er naast mijn eigen 
dieren ook een hele serie dieren uit het project naar hun onderdak 
gebracht moesten worden.  
Maar de ploeg afbouwers hebben prima werk geleverd. Er was meer af te 
bouwen dan in andere jaren, wel was er voor gekozen om al het 
kooimateriaal van de centrale opslag in Grootegast te betrekken. Het 
eigen materiaal is in het hokje op het Harddraverspark gebleven. 
Na een 56e Frieslandshow zal een 57e volgen in een jaar, waarin Frisia 90 
jaar bestaat. Of die show voor het derde jaar op een rij in de MFA in 
Holwerd gehouden zal worden zullen we nog nader moeten bezien. 
Financieel zijn we er beter uitgesprongen dan bij 55e dat is zeker. Maar 
na zeker volgt het woord onzeker en dat heeft onder meer te maken met 
de nieuwe gemeente. Hoe staat die t.o.v. de kleindiersport zoals wij die 
bedrijven. 
 
Uw tentoonstellingssecretaris. 
 

 
 



 
 
 

 Levend Cultureel Erfgoed van 
 Nederlandse Origine. Waardevol Leven. 
 

Dit project in het kader van de Culturele 
Hoofdstad 2018 heeft ons een jaar 
beziggehouden. Het idee om alle van 
oorsprong Nederlandse rassen samen te 
brengen en als tweede factor alle kleurslagen 
van het Friese hoen/kriel samen te brengen 
heeft heel wat voeten in de aarde gehad.  

Er is een commissie gevormd met in oorsprong de volgende samenstelling: 
Tietsje de Bruin, Hugo Bruinsma, Jan Castelein, Arie Hagedoorn en Siep 
Leegstra. Hugo en Jan zijn uiteindelijk afgehaakt. Een onderdeel van het project 
was de uitgifte van een boekje. Met name dit onderdeel heeft heel veel werkuren 
opgeslokt. Tietsje, Siep en Arie hebben uiteindelijk dit boekje geproduceerd. 
Aan dit boekje hebben ook anderen meegewerkt, Klaas van der Hoek, Thom 
Laming, Jan Dirk Nijkamp, Martin Timmerman en Wiel Ladenstein hebben 
bijdragen geleverd. De ene vanuit zijn functie als voorzitter van de KLN dan wel 
de NBS anderen als fokker/ schepper van een ras. Klaas van der Hoek als 
hoenderkeurmeester en kenner van het Friese hoen. Zijn visie, zoals hij die 
verwoord heeft, zou wel eens maatgevend kunnen zijn voor het verder 
ontwikkelen en het in stand houden van rassen en kleurslagen. 
Er is voor de volgende aanpak gekozen.  
In januari zijn een 50-tal brieven de deur uitgegaan naar 
eigenaren van dieren van Nederlandse rassen. Die brieven 
bevatten naast een omschrijving van het project een verzoek 
om medewerking. En het verzoek om verder zo mogelijk per 
email contact te maken. Emailcontact is goedkoper, dan postaal contact. Ook zijn 
er brieven uitgegaan naar personen, die een bijdrage zouden kunnen leveren.  
De reactie op al deze brieven was gering! Daarnaast werd er een begin gemaakt 
met het schrijven van het boekje. Tietsje is begonnen met de watervogels, Siep 
met de hoenders/dwerghoenders, Arie nam de sierduiven en de konijnen voor z’n 
rekening. In opzet zou het boekje tweetalig uitgebracht worden, Nederlands en 
Fries. Voor Tietsje en Siep geen probleem, dat lag bij Arie wat anders, maar die 
zou een beroep kunnen doen op Marchien. Dat het uiteindelijk een uitsluitend 
Nederlandse versie geworden is, heeft te maken met 2 aspecten: de omvang en de 
tijdsdruk. Er was een tijdpad uitgezet, dat zou uitmonden in een publicatie rond 1 
september, dat bleek al snel niet haalbaar. Deels doordat binnen de commissie, de 
schrijvers het schema niet aanhielden, maar vooral ook, dat mensen van buiten de 
commissie hun toezegging niet konden waarmaken. Verschillende personen die 
benaderd werden voor een bijdrage lieten niets van zich horen of weigerden hun 
medewerking. Misschien hebben we als commissie verkeerde personen benaderd. 
Desondanks zijn we best tevreden met boekje, zoals het er nu ligt en met name 



hoe het gevuld is! Omdat 1 september onhaalbaar bleek, wat op zich heel jammer 
was, want een koppeling richting Leeuwarder Courant en een aanbieding via 
deze krant was daardoor niet mogelijk, is er ingezet op een officiële presentatie 
op de opening op de inkooidag. 
Tot zover het boekje voor het moment. De dieren, die moeten er komen! Weinig 
reacties maakt andere acties noodzakelijk. De telefoon!; de mail!. Jan Castelein 
heeft de konijnen binnen gehengeld. Via de telefonische contacten konden zo 
verschillende rassen vastgelegd worden.  
De commissie heeft de Friese Hoenderclub uiteraard ook benaderd. Dit gebeurde 
reeds in de eerste fase (januari 2018). De indruk was, dat die club enthousiast 
was. Er is gesproken over een standje op de show in Holwerd. Voor de 
commissie was het duidelijk de Friese hoenders/krielen zouden er wel komen. 
Echter toen in augustus/september opnieuw contact met de FHC gezocht werd, 
bleek er daar van Holwerd niets bekend te zijn. Was Holwerd hetzelfde als 
Harich? Nou nee, niet alleen op kilometers afstand, maar ook de organisatie was 
een geheel andere. Medewerking van die club! Vergeet het maar. Adressen van 
fokkers doorgeven…… nou nee, iets met privacywet en toestemming vragen? Te 
veel moeite. Dat was een flinke tegenvaller! Veel telefoonverkeer en kleurslag 
voor kleurslag werden vastgelegd, maar blauw kriel en koekoek kriel…… Ze zijn 
er gekomen!Vraag niet hoe, maar Sita Herder, Rienk Waaksma en heel belangrijk 
Reinder Prins hebben ook deze kleurslagen binnen 
gebracht. In het verhaal rond de Friese Hoenders moet 
de naam van Sybren Buist vallen. Rein Halbersma 
was bij hem op bezoek geweest, vanwege volières. 
Hij heeft z’n ogen uitgekeken en ons een tip gegeven: 
Alle Friese Hoenders lopen bij Sybren op het erf! 
De commissie had al snel door, dat de dieren op de inkooidag nooit allemaal naar 
Holwerd zouden komen. Voor vele liefhebbers was de afstand een bezwaar of het 
feit, dat zij in hun regio een inkooidag hadden voor een andere show. Vandaar 
dat de oproep om opvanglocatie in ùs Hobby verscheen. Er werden uiteindelijk 2 
opvanglocaties ingericht. Bij Sikke Damstra was een serie konijnenhokken 
beschikbaar, die ook te gebruiken waren voor huisvesting van kippen. Daarnaast 
beschikte Sikke nog over enkele bakken van voormalige KV Rinsumageest. Bij 
Adolf Langhout werden 24 kooien geplaatst. Arie ruimde een duivenhok uit voor 
de opvang Nederlandse krulveerkroppers en Zeeuwse dwergkroppers. Alvorens 
we ons gaan bezighouden met de ophaalroutes moesten er plotselinge 
tegenvallers overwonnen worden. De Schijndelaars toegezegd vanuit Noord-
Groningen waren, vielen ten prooi aan de vos. Kwakers van Henk Gulmans 

waren voor een marterfamilie. Toegezegde 
Friese hoenders/krielen bleken niet 
toonbaar…. Maar gelukkig werden deze 
zaken snel opgelost! Wonderlijk snel! De 
Schijndelaars kwamen uiteindelijk uit 
Schijndel en Sybren Buist zorgde voor 
hoenders, de krielen kwamen uit Tijnje net als 
de kwakers.  
 



    Ophaalroutes 
    We hebben de volgende ophaalroutes gepland: 
 

• Nederland groot 
• Zuid-Drenthe-Overijssel 
• Noord-Drenthe-Groningen 
• Friesland Oost-Zuid 
• Friesland West 

 
De beide Frieslandroutes hebben we dank zij de inzet van Hugo 
Bruinsma en Ype Stielstra op de inkooidag kunnen plannen. De andere 
routes zijn uitgevoerd in de week voor de show. Aan ophaalroutes zijn 
ook terugbrengroutes gekoppeld, die zijn gebeurd in de week na de 
show. De opgehaalde dieren hebben we ondergebracht bij Adolf en 
Sikke, de duiven bij Arie. Op vrijdag 19 oktober de route Zuid-Drenthe-
Overijssel. Daarvoor was er contact met de adressen waar de dieren 
gehaald moesten worden, dit gebeurde veelal via email. Een tijdschema 
werd daarvoor opgesteld. De kunst is dan de tijden kloppend te hebben 
en te houden! Het komt een beetje overeen met een entingsronde, zoals 
we die jaarlijks maken voor de kippen dan wel de konijnen. Toch zit er 
wel degelijk verschil in, want (plaatselijke) omleidingen, afgesloten 
wegen. Alles valt NIET te overzien bij van A naar B! Zuidwolde, de 
eerste halte, Drentse bolstaarten, dan Lemelerveld en Heino. Ja de weg 
Ommen – Raalte was stukken verbeterd, maar de aftakkingen waren 
teruggebracht tot….. eigenlijk was het nog niet 100% klaar, de Garmin 
was nog kort voor het vertrek geupdated, maar ja nieuwer dan nieuw. 
Goed we hebben deels op de Garmin, deels op de kaart die Marchien 
voor de zekerheid meegenomen had, zijn we gekomen waar we moesten 
zijn. Bij Van Dam in Heino, nou in beter past in de buurt van Heino 
konden we de koffie nog wel afslaan, maar een kleine rondgang bij de 
dieren niet. Klein Artis! Of misschien wel Groot Artis. Onvoorstelbaar, 
een hokbezoek zou hier maar zo een dag nemen, wil je alle dieren een 
blik waardig gunnen. Cavia’s, konijnen, duiven, kalkoenen, eenden, 
ganzen, hoenders, dwerghoenders allerlei soorten tropische vogels….. 
Hier hebben we achterstand opgelopen op het schema. Daar zorgde ook 
een telefoongesprek met Omrop Fryslân voor, dat tijdens de rondgang 
bij Van Dam binnenkwam. Verder richting de familie Koekkoek, waar 
vader en zoon zich bekommeren om Lakenvelder hoen en kriel. Dan 
richting Nijverdal, dat leek helemaal fout te gaan, overgang weg 
Ommen – Raalte afgesloten, kilometers omrijden de Garmin op hol. 
Zandwegen als verbinding, de snelheden en omstandigheden deden 
denken aan rallybeelden van Dakar. Overdrijven is ook een vak! 
Nijverdal, echt in de woonwijk. Twentse hoen. Vervolgens op naar 
Almelo, waar we op een industrieterrein verzeild raakten, maar waar 
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Eikenburger 

wel de Drentse bolstaartkriel gescoord werd. Dan naar Hengelo, 
Borneseweg. Daar konden we drie rassen ophalen. We waren inmiddels 
weer aardig op schema, in ieder geval binnen de marge van het half uur, 
wat we gepland hadden. Ronald Vos houdt de dieren niet op het 
woonadres, maar had de gevraagde dieren gehaald in in kisten bij de 
garagedeur staan. Hij woont aan een drukke kruising, waar parkeren een 
probleem is als je er niet bekend bent, nou we waren er voor de eerste 
keer…. Jullie snappen het wel. Inmiddels vrijdagmiddag spitstijd, 
inleiding tot de herfstvakantie. Hengelo uit richting noorden 
Schoonebeek, wederom Zuid-Drenthe. Nou stapvoets, met horten en 
stoten verlieten we Hengelo. “Ik heb de passen niet bij me, we gaan toch 
niet door Duitsland?” Dan maar zonder passen, we doen het wel, dat 
scheelt zeker drie kwartier omrijden. Je passeert een grens, d’r staat een 
bord, maar als dat er niet gestaan had, zag je het nog wel. De paaltjes 
langs de weg zijn net even anders en de huizen, ja de huizen zijn anders, 
ook de vitrage en de grootte van de ramen net even anders dan aan de 
Twentse kant van de streep. Ik schrijf Twentse, want dat heeft ook z’n 
eigene, zoals verderop het Drentse weer net even anders is. Goed 

Schoonebeek is het laatste adres, 
waar kippen geladen werden. En 
dan is de Espace flink gevuld, de 
achterstoelen waren in Damwâld 
gebleven. De lading werd deels 
bij Adolf ondergebracht en een 
deel bij Arie in hanenbakken en 
kuikenbakken. 

 
Zaterdag 20 oktober 2 routes. De Noord-Drenthe-Groningen route, waar op het 
laatste moment nog een wijziging in kwam, omdat een eerder gedane toezegging 
niet gestand gedaan werd. Dat betekende, dat er wederom dieren geregeld 
moesten worden. In Nunspeet, werden Hollands Hoenders gescoord. Met van 
alles moest rekening gehouden worden. Het feit dat vv Staphorst een uitwedstrijd 
speelde, hield in dat dieren op bepaalde tijden niet opgehaald konden worden. 
De Noord-Drenthe-Groningen route werd 
verzorgd door Siep en Tietsje. De bus van 
de ouders van Siep, ingericht voor Sint-
Bernhard biedt ruimte aan kippen, maar 
ook aan konijnen (Annen en Alteveer Gr.)  
Wij houden ons hier bezig met de Groot 
Nederlandroute. Feitelijk stond Zierikzee 
op de rol, maar Martin Timmerman had 
een Schildkropperdag in Leerdam.  
 
 

Hulstlander 



Dat scheelde zeker een uur. In een 
werkelijk prachtig verenigings-gebouw 
in Leerdam, het bereiken van die locatie 
had enige voeten in de aarde, door de 
reorganisatie van de wijk, troffen we 
Martin. We kregen van hem 6 Zeeuwse 
Dwergkroppers mee, die na de show 
onderdak gekregen hebben in Brantgum, 
een leuk sierduivenras, met voor ons, 
Marchien en Arie als enig nadeel, de 
voetstukken (veren aan de voeten).  
Dat verengingsgebouw, dat maakt jaloers! Zelf heb ik in het verleden flink wat 
uren gestoken in het verenigingsgebouw van de KCF op de vuilstort in Garijp. (Is 
inmiddels al lang weer verdwenen). Dat mist Frisia, zou moeten in 
samenwerking met….. de siervogelclub e.a. Goed we rijden verder. Breda, daar 
wacht het Chaams hoen. Aan de rand van deze plaats op een fraaie locatie voor 
het houden van kleindieren hebben we de haan en hen ingeladen. Vervolgens is 
Molenschot aan de beurt, dat ligt iets ten oosten van Breda. Daar ontmoeten we 
Peter Stallmann, Leeuwarder van geboorte, maar al vroeg met z’n ouders naar 
Brabant vertrokken. Dit is een adres als Heino in de vrijdagroute. Niet dat er 
zoveel dieren zijn, maar er zijn er toch wel een flink aantal en er valt ook nog al 
wat te bepraten. Peter heeft ook honden en daar hebben wij toch ook iets mee.  
De Hollandse herder, die inmiddels is ingeslapen zoals sommigen van jullie wel 
zullen weten, die zo nu en dan Facebook bezoeken, hebben we ervaren, evenals 
de Airdale. Peter is de man van de krulveerkropper.  Vier van deze dieren hebben 
we in onze manden meegekregen. Zij zijn nog steeds in Damwâld. Van 
Molenbeek naar Schijndel is een uurtje rijden, grote wegen dat schiet op al is 
Tilburg – Den Bosch een beruchte weg met kilometerbegrenzing in een veelheid 
aan flitspalen TACHTIG IS HIER PRACHTIG!  
In Schijndel hebben we de Schijndelaar in ontvangst mogen nemen bij Ruud 
Kaasenbrood, rustend dierenarts, maar bovenal de schepper van het ras, waarmee 
hij nog volop aan het ontwikkelen is, waar het gaat om kleuren. Veel tijd konden 
we daar op de ophaaldag niet aan besteden, maar bij het terugbrengen hebben we 
de verschillende ontwikkelingsfasen wel bekeken. We laten Limburg liggen, 
hoewel we daar wel dieren vandaan krijgen voor de presentatie.  Het Hervehoen 
(het Mergellandhoen) en de Kunderhangoor zullen door de mensen van het 
Mergellandhoen op de inkooidag gebracht worden. GEWELDIG!!! 
Op onze route, gaan we nu weer richting noorden. Barneveld is de volgende 
halteplaats. De A50 – de A12 – de A30. Geen files, flink tempo. We zijn niet 
helemaal op schema, maar geen reden tot zorg. Na Barneveld volgt Nunspeet, in 
Barneveld nog even overlegd, welke route te nemen, via A1 en dan de A28 of via 
de wat recreatievere Uddel/Kootwijk route. Voor de laatste gekozen. Maar goed 
ook, want de A1 richting Amersfoort stond stampvol file. In Nunspeet hebben we 
op een industrieterrein het Hollands Kuifhoen op kunnen halen. De volgende 
halte is ’s Heerenbroek, daar wacht ons een Friese kriel, die we op de 
jongdierendag van de Aeikoer geregeld hebben.  



Ja en dan naar Staphorst bij Arjen Fictorie 
staat een kist achter de containers een kist 
met Nederlandse Baardkuifkrielen te 
wachten. Resteert nog één adres op deze 
route. De Pol bij Steenwijk, de familie 
Hoornstra levert Twentse krielen een mooi 
ras aldus Marchien, misschien ooit nog iets 
voor in Damwâld. Trouwens nu we het daar 
toch over hebben De Hengelose kriel, die 
we op vrijdag uit Hengelo haalden, ondanks 

het feit, dat dit ras NIET erkend is in Nederland, maakte op Marchien een goede 
indruk en dat ondanks de veren aan de poten. Deze Ronald Vos creatie viel op 
door z’n rust en uitstraling. 
De terugbrengroutes laten we voor wat ze waren.  
Vele kilometers al met al, maar het geheel overziend toch positief…..  
Je ziet nog eens wat, zullen we maar zeggen. 
 

TE KOOP – AANGEBODEN – TE KOOP – AANGEBODEN – TE KOOP 
 

BOEKJE 
 

WAARDEVOL LEVEN 
 

EEN BESCHRIJVING VAN ALLE IN NEDERLAND GECREËERDE RASSEN VAN: 
 

KONIJNEN – HOENDERS – DWERGHOENDERS – WATERVOGELS – 
SIERDUIVEN 

 
MET BIJDRAGEN VAN: 

 
KLAAS VAN DER HOEK – MARTIN TIMMERMAN – WIEL LADENSTEIN  

 
JAN DIRK NIJKAMP – THOM LAMING 

 

PRIJS € 7,00  
VOOR VERZENDKOSTEN WORDT € 3,00 IN REKENING GEBRACHT 

Arie Hagedoorn – arie.hagedoorn@planet.nl – 06-23539953 

 
 

Mergellandhoen 
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De invloed von licht op het welzijn von konijnen  
door Uníversiteít Wageningen. 
Een zeer interessant schrijven voor de fokker die meer wil lezen over het 
nut en schadelijkheid van licht bij konijnen 
 
Uitgelicht: 
De voortplanting periode van het wilde konijn begint rond het einde van  
januari als het langer licht wordt en eindigt rond het einde van juli als het 
aantal lichturen weer  afneemt. 
Onder gecontroleerde  omstandigheden, zoals in de commerciële 
dierhouderij, wordt gebruik  gemaakt van lichtschema’s gebaseerd op 
lange lichtperiodes om de voortplantings- resultaten positief te 
beïnvloeden. Seizoensinvloeden worden dan min of meer onderdrukt. 
14 tot 16 uur licht per dag zorgt voor meer en betere kwaliteit van sperma 
bij de rammen, betere dek bereidheid van voedsters, grotere nesten en 
zwaardere jongen bij geboorte. Vier en twintig uur licht heeft negatieve 
effecten op de voortplanting resultaten. 
De voortplanting wordt ook beïnvloed door lichtsterkte, waarbij 
commercieel gehouden voedsters de beste voortplantingsresultaten 
behalen bij minimaal 30-40 lux.* 
Hoewel natuurlijk licht de optimale lichtvoorziening is voor konijnen, kan 
blootstelling aan fel licht en direct zonlicht schadelijk zijn. Een (te)hoge 
blootstelling aan (UV) licht is bij konijnen één van de oorzaken voor het 
optreden van oog vertroebeling (cataract) 
De rui van konijnen hangt samen met temperatuur en daglicht lengte  
Bij gehouden konijnen wordt een veel variabeler ruipatroon gezien, 
vooral bij 'binnen konijnen' . 
Een najaarsrui in de lente of zomer wijst in theorie op licht arme 
omstandigheden.  
Sommige konijnen hebben het hele jaar door last van (geringe) haar 
uitval. Dit blijkt vooral te komen door een constante (relatief hoge) 
binnen temperatuur. 
Bij konijnen die binnen zitten kan bij ontbreken van UV -B licht én 
verkeerde voeding wel een vitamine D/calcium tekort ontstaan. Er kon 
dan botontkalking ontstaan en daardoor ook gebitsproblemen. 
 
Bron:  
Open normen licht bij het bedrijfsmatig houden van gezelschapsdieren door 
Marko A.W. Ruis, Joanne A.M.. van der Borg.  
Universiteit Wageningen. 
 
*Lux is een lichteenheid (Lx-verlichtingssterkte) welke wordt gemeten op 
dierhoogte.  Zonlicht-100.000-130.000 lux.  Erg donkere dag-100 lux 



 



Zaterdag 27 juli 2019  

2e Zomershow NOORDOOST Friesland 

Boerendag – Paardendagen Driezum – Wâlterswâld

 

                     Het kan niet vroeg genoeg duidelijk zijn:  

                       Er komt een tweede zomershow!  

Misschien kun je als fokker rekening houden met deze wetenschap. 

Een dag uit duizenden, vermaak en vertier maar ook een kleindierkeuring. 

Organisatie: B. A. F. 

Staat voor: Burgum –Aaeikoer – Frisia 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 



De knuffelhoek op de Frieslandshow 2018.  
 
Tsja hoe komt er nu een knuffelhoek op de 
Frieslandshow? 
Met de gedachte aan de kinderen die vorig jaar de 
Frieslandshow bezochten en die lieten blijken graag een dier 
te willen aaien of zelfs mee wilden helpen om te voeren of te vegen. 
Daar moesten we toch iets mee doen, bovendien is het altijd druk bij onze 
promotietent/kar. Druk met bezoek van kinderen die hun ouders 
meetrekken om even een konijn of een cavia te kunnen aaien.  
Ook zou het handig zijn dat die kinderen even bezig werden gehouden 
terwijl pake, beppe, heit of mem nog even bij de dieren gingen kijken of 
rustig met iemand konden praten onder het genot van een kopje koffie. 
Kortom een knuffelhoek zou de uitkomst zijn! Zo gezegd zo gedaan.  

Zeil op de grond, 
kooien uit de 
promotiekar werden 
gebruikt, voer en 
drinkbakken in de 
kooien en vijf baaltjes 
stro er voor.  
 
Een muziekstandaard 
met een briefje met 
daarop knuffelhoek 
geschreven en klaar 
was het! En wat was 
het een succes hé?? 
  

Op donderdagochtend stond ik te vegen (ik was vrij gepland van 
schrijven) met de gedachte dat er niet meteen om 10:00, als ze zaal open 
zou gaan, kinderen op de vijf baaltjes stro zouden komen zitten. Ha, ik 
had mooi verkeerd gedacht! Drie dames zaten al klaar om een konijn te 
mogen vast houden. Onderling werd er geruild. Ook kwamen er twee 
jongens bijzitten. De ene wat moediger dan de ander, die eerst de kat uit 
de boom zat te kijken maar later ook met een konijn op schoot. De 
mensen van Talant kwamen ook even kijken en aaien. En ja de tijd vloog 
om! Het was zomaar kwart over twaalf! Pauze! Ook voor de 
knuffeldieren was het tijd voor een time-out. 
Na de pauze weer veel bezoek gehad van kinderen, heiten, memmen, 
pake’s en beppe’s. 
Er werd gevraagd hoe deze knuffeldieren heten, er werd over eigen dieren 
verteld, er werd nagedacht over de aanschaf van konijntjes en er werd 



wortel gevoerd aan de konijnen en cavia’s. Wat waren de zijdehoenders 
toch leuk en zacht! Eenmaal uitgelegd hoe je die het beste kon optillen, 
werd dat keurig door verteld aan het volgende kind die een zijdehoender 
op schoot wilde. 
 
Op de vrijdag en de zaterdag ging het precies zo! Het enige verschil was 
dat we de dieren los lieten lopen. Kleine kinderen kropen er tussen door! 
Alles kon! Sommige kinderen elke dag gezien en niet alleen een deel van 
de dag. Nee, de hele dag! Prachtig! 
 
En dan de beloning. Een mooie foto van de knuffelhoek op de voorpagina 
van de SawnStjerrenNijs. Heeft u die ook gezien? Een blond jongetje op 
de knieën met een strootje in de hand, gevend aan Kwek, het konijn die 
op een strobaal zit. Heel mooi! Bovendien staan op pagina 7 nog 6 foto’s! 
Genomen op zaterdagochtend. 
 
Tot slot wil ik Baukje, Sita, Brenda en Angelina bedanken voor de 
assistentie op deze dagen. 
Dank jullie wel!! 
 
Volgend jaar weer een knuffelhoek! 
 
Groetjes, 
Tietsje de Bruin. 
 

 
Veel bezoek van kinderen, heiten, memmen, pake’s en beppe’s…  
een drukte van jewelste in de knuffelhoek! 
 

 



Contributie – bijdrage Frieslandshow 
 

De nota voor de contributie 2019 is bijgesloten bij deze Us 
Hobby. Voor de leden die een fokkerskaart via pkv Frisia 
Dokkum e.o. hebben is er ook een bedrag van € 7,50 in 
opgenomen, de bijdrage aan de Frieslandshow van 2018. 
Deze bijdrage is een vervanging van het lotenboekje.  

 
Leden die hun lidmaatschap per 1 januari 2019 beëindigen en die een 
fokkerskaart hadden in 2018 via pkv Frisia ontvangen een nota van € 7,50 
voor de bijdrage Frieslandshow.  
De bijdrage voor de Frieslandshow is een betaling achteraf.  
 
De basiscontributie is € 17,50. Leden, die de fokkerskaart bij een andere 
vereniging hebben dan pkv Frisia betalen de basiscontributie net zoals 
leden die geen fokkerskaart hebben.  Leden die voor de basiscontributie 
aangeslagen worden en een bijdrage willen leveren aan de Frieslandshow, 
dan is een vrijwillige bijdrage van harte welkom. 
Wij verzoeken u de contributie vóór 1 maart 2019 te voldoen. 
 
Ledenadministratie:  
 
Per 1 januari 2019 beëindigen de volgende leden hun lidmaatschap: 
 
P. van Hijum  Metslawier *) 
U. Hoekstra  De Westereen *) 
J. Jongsma  Dokkum 
A. Meekma  Ried *) 
M. Westerhof  Damwâld *) 
 
*) heeft de fokkerskaart in 2018 via PKV Frisia Dokkum e.o. en  is 
derhalve een bijdrage aan de Frieslandshow 2018 verschuldigd à € 7,50 
 
 
Activiteiten agenda 2019:           
De nieuwe activiteitenagenda komt  in de eerste  Us Hobby van 2019 
 

 



In Memoriam 
 
 
 

Op 20 oktober 2018 is overleden ons  
zeer gewaardeerde lid en lid van verdienste  

 
 
 
 
 
 

Antje Walsma-Meinsma 
 
 
 

We missen in Antje een positief ingesteld- en trouw lid  
en een plezierige en zorgzame  kleindieren liefhebber.  

Antje fokte succesvol de Antwerpse Baardkriel en  
hielp haar man Gerrit bij het conditioneren  

van de Groot Lotharigers.  
 

Voor Frisia was Antje samen met Alie jarenlang hét vaste  
gezicht bij de entree van heel veel Frieslandshows.  

Gastvrij en altijd vriendelijk en behulpzaam.   
In 2005 werd Antje benoemd tot lid van verdienste  

voor haar inzet en het vele werk dat ze voor PKV Frisia en de 
Frieslandshow heeft gedaan en nog steeds  

tot voor kort aan het doen was. 
 

We wensen Antjes echtgenoot Gerrit en hun kinderen,  
kleinkinderen en achterkleinkinderen alle sterkte toe  

in het gemis van zijn vrouw, hun moeder en  
beppe en âlde beppe 

 
 

Bestuur en leden van  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 

 
 



56e Frieslandshow, een paar foto’s.. 
Meer zien?  Kijk dan op www.pkvfrisia.nl 
 

 

 
 
(foto’s Ingrid Poortinga) 

http://www.pkvfrisia.nl/


 
 

 
 

 
 



 
 

 



 

 
 

 



 

 
 

 
 

 
 



 
 

 



 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
       Het bestuur van  
P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  
    wenst al haar leden,  
vrienden en sponsors een  
           Goede Kerst  
        en een gezond en 
        Gelukkig 2019 
                     Waardevol Leven 

 

2018 
 

Culturele 
Hoofdstad  

 
Frieslandshow 


	Ús Hobby
	Opgericht 23 maart 1929
	Opgericht 23 maart 1929


